
Interview energiecoach Evert Jansma  

Evert Jansma is geboren in 1955 in Smallingerland, Drachten. Na zijn studie Scheikundige 

Technologie in Twente werkte hij jarenlang in de proces technologie in Zeeuws Vlaanderen. 

In 2011 verhuisde hij naar Huijbergen, waar hij zijn eigen woning verduurzaamde met 

zonnepanelen, een zonneboiler en een warmtepomp. Hij volgde zelfs een cursus Natuurgids 

Kalmthoutse Heide na zijn pensionering. Zijn brede kennis van energiebesparing en zijn 

aanhoudende interesse in duurzaamheid maken hem de ideale energiecoach voor onze 

gemeente! In dit interview met Evert, leren we meer over zijn achtergrond, zijn motivatie om 

als energiecoach te werken, en hoe hij en de andere energiecoaches bijdragen aan het 

verminderen van het energieverbruik in huishoudens in onze gemeente. 

Hoe ben je betrokken geraakt bij de rol van energiecoach in onze gemeente?  

In 2017 zag ik een oproep van de gemeente Woensdrecht op de informatiepagina in de 

Woensdrechtse Bode voor vrijwilligers die interesse hadden om als energiecoach anderen te 

informeren over mogelijkheden om energie te besparen. Dat leek mij wel iets. Ik was intussen 

(bijna) klaar met verduurzamen van ons eigen huis en dit was een vorm van burenhulp die mij 

wel aansprak. Ik heb mij toen aangemeld en sindsdien doe ik regelmatig energiescans bij 

mensen thuis die dit aangevraagd hebben via de website van de gemeente. 

Wat motiveert je om als energiecoach te werken? Mijn interesse in de energietransitie 

betekent dat ik alle ontwikkelingen volg en zo goed op de hoogte blijf. Veel mensen kunnen 

prima zelf beslissen welke maatregelen voor hen goed zijn om energie te besparen. Er zijn 

ook inwoners die minder kennis hebben van techniek en die geef ik graag goede raad. Vooral 

het feit dat ik onafhankelijk ben (en geen zonnepanelen of warmtepompen verkoop) is voor 

velen belangrijk. De advertenties die ik in de (sociale) media voorbij zie komen zijn soms 

zeer misleidend. 

Wat kunnen inwoners van een huisscan verwachten? Als mensen via de gemeentewebsite 

een energiescan van hun woning aanvragen, nemen ik of een van mijn collega’s contact op 

om een afspraak te maken voor een huisbezoek. Afhankelijk van de situatie bespreken we dan 

‘aan de keukentafel’ de mogelijkheden om te verduurzamen en de energierekening te 

verlagen. Indien nodig kijk ik soms ook nog naar de staat van de isolatie en bijvoorbeeld de 

CV-ketel. Elk huis is anders, en er volgt dan een vrijblijvend advies op maat. Naderhand 

wordt dit samengevat in een verslag dat via email toegestuurd wordt en waar alles nog rustig 

nagelezen kan worden. Het is dan aan de bewoners zelf om verdere actie te ondernemen en 

bijvoorbeeld een offerte aan te vragen. 

Kun je een voorbeeld delen van een succesverhaal waarin je hebt bijgedragen aan het 

verminderen van het energieverbruik in een huishouden? Af en toe krijg ik na een 

huisscan via email nog een bedankje voor het bezoek waarin bewoners aangeven dat ze veel 

wijzer geworden zijn en aan de slag gaan met de aanbevelingen. Dan is een bezoek al 

succesvol geweest. Een succesverhaal is een energiescan in Putte. Voor een alleenstaande, 

oudere mevrouw was een aanvraag ingediend door haar dochters. Het energieverbruik was erg 

hoog, en tijdens mijn bezoek, waar ook de dochters aanwezig waren, kon ik meerdere 

mogelijkheden aangeven waardoor het verbruik zou verminderen. Een jaar nadien werd ik 

opnieuw benaderd door een van de dochters. Het energieverbruik was aanzienlijk verlaagd 

door het opvolgen van mijn aanbevelingen, zoals isolatie van de spouwmuur, vervanging van 

de oude koelkast, en aanpassing van de CV-ketel. Vanwege het effect op de energierekening 



kreeg ik het verzoek om nogmaals langs te komen om te kijken of er nog meer mogelijk was. 

Hier ben ik natuurlijk graag op ingegaan. 

Wat zijn de meest voorkomende uitdagingen waarmee je te maken krijgt bij het 

begeleiden van mensen om energie-efficiënter te worden? Uitdagingen? Dat valt wel mee. 

Elk huis is anders, maar ook elke inwoner is uniek. Bij een huisscanbezoek is de eerste 

uitdaging om snel duidelijk te krijgen wat het kennisniveau is wat betreft energie. Mensen die 

al wat weten over energie besparen moeten geen te simpele uitleg krijgen, maar soms is ook 

een eenvoudiger uitleg nodig. De aanbevelingen moeten wel overkomen. 

Hoe zie je de toekomst van energiebesparing in onze gemeente? Welke rol denk je dat 

energiecoaches zullen spelen? Woensdrecht is zeker geen voortrekker in de energietransitie, 

maar zit ook niet in de staart van het peloton, en dat zal waarschijnlijk zo blijven. De 

energiecoaches ondersteunen de gemeente als daarom gevraagd wordt, maar de gemeente 

moet de kar trekken. 

Tot slot, is er nog iets anders dat je graag met ons zou willen delen over je ervaringen als 

energiecoach? Veel inwoners die ik ontmoet tijdens een huisscan zijn best betrokken bij het 

verminderen van de klimaatverandering. Vaak is de drijfveer het verlagen van de 

energierekening, en daar is niets mis mee. Als het goed is voor je portemonnee is het bijna 

altijd ook goed voor het milieu. Maar niet altijd zijn de kosten de enige drijfveer. Regelmatig 

ontmoet ik mensen voor wie naast de kostenbesparing ook de toekomst van de volgende 

generaties een rol speelt. Wat staat onze kinderen en kleinkinderen te wachten? 

 


